
1 

 

University Diner 2023, Feestzaal Gouvernement aan de Maas 

 

 

 

Dank Bouwien Janssen, 

directeur van het Universiteitsfonds Limburg, 

voor de openingswoorden. 

 

Beste mensen, 

 

Ook ik heet u van harte welkom bij dit Universiteitsdiner 

in het Gouvernement aan de Maas, 

waarin we elkaar weer kunnen vinden 

voor het aangaan van vruchtbare verbanden 

en het overdragen van kennis. 

 

Dat doe ik vanavond overigens in mijn rol  

als voorzitter van het Universiteitsfonds. 

 

Maar drie weken geleden heette ik in mijn andere rol 

– als gouverneur van Limburg –  

een heel ander gezelschap welkom in dit Gouvernement;  

in de even ronde zaal hierboven:  

en wel de nieuwe Provinciale Staten,  

het nieuwe Limburgse parlement. 

 

Een nieuw Limburgs parlement, 

voor iets meer dan de helft  

ook bestaande uit nieuwe leden. 

 

Dit gezelschap hield ik voor  

dat ze een schat in handen kregen, 

een héle kostbare schat,  

die je hoort te koesteren, 

goed voor te zorgen, en  

haar waarde niet mag verliezen; 

óók niet voor toekomstige generaties… 
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Die schat, 

beste mensen, 

is natuurlijk Limburg. 

 

Een mooi en lekker; bruisend;  

centraal gelegen en sociaal Limburg; 

maar bovenal ook een slim Limburg. 

 

Een slim Limburg, 

met dank natuurlijk aan 

onze eigen bijzonder universiteit.  

 

 

Een eigen bijzondere universiteit, 

waarmee we ons gelukkig mogen prijzen, 

zeker nu we op weg zijn naar een nieuw tijdperk, 

en we antwoorden moeten zien te vinden 

op een andere realiteit en nieuwe vragen 

 

Daarom is het ook zo mooi  

dat vanavond drie jonge wetenschappers 

al een tip van de sluier oplichten, 

hoe we dat nieuwe tijdperk, 

die nieuwe toekomst, 

kunnen vormgeven.  

 

 Zoals die pitch die ons te wachten staat over duurzame technologie, 

precies het type technologie waarop we níet alleen in Limburg zitten te wachten; 

maar zeker passend bij het vinden van de juiste balans, 

waarbij onze prachtige natuur niet verloren gaat. 

Een juiste balans die ook zéker voor onze nieuwe Staten een uitdaging wordt 

 

 Net zo goed ben ik bijzonder geïnteresseerd in de presentatie die leefstijlfactoren 

koppelt aan dementie…  
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… Niet alleen omdat ieder mens – dus ook deze best nog jonge boomer –wil weten:   

‘wat kan ik doen om te voorkomen dat ik de weg kwijtraak in mijn eigen hoofd’; 

 

maar ook omdat het prima past bij een andere ambitie, 

die ik drie weken geleden hier boven in de Statenzaal deelde;  

en wel een provincie zijn waarin je gezond oud kan worden. 

 

 En nieuwsgierig ben ik ook zeker naar de impact van digitalisering op ons werk.  

Of het bijvoorbeeld ook een antwoord kan zijn op de uitdaging die ik de Staten 

schetste;  

en wel hoe we voldoende en de juiste mensen kunnen vinden en vasthouden voor al 

het werk in bijvoorbeeld zorg, onderwijs en techniek. 

 

Digitalisering is misschien een deel van het antwoord;  

als daarmee de menselijke maat, aard en contact maar niet verloren gaat. 

 

 

Om voor deze avond mijn eigen koudwatervrees  

op dit gebied een beetje te beteugelen,  

én mijn ‘mind open te houden’ – zoals ik ook de nieuwe Staten heb verzocht – 

heb ik zelf een klein stapje in de digitale wereld gezet. 

 

Ik heb een Artificial Intellegence-chatbox gevraagd: 

wie is de gouverneur van Limburg? 

 

Het antwoord luidde: Theo Bovens.  

Toen ik reageerde dat dit 10 jaar lang klopte,  

maar nu niet meer, verontschuldigde de chatbox zich.  

Het was nu Ina Adema (Commissaris van de Koning in Brabant)… 

 

En daarna noemde de digitale vrouwenstem achtereenvolgens:  

 

Jos Hessels (burgemeester Echt-Susteren); 

Johan Remkes – die inderdaad ook even gouverneur was, maar nu niet meer –  

toen Hans Teunissen (burgemeester van Venray);  

ene Sjaak Mark van het CDA; 

Franc Weerwind (minister voor rechtsbescherming); en  
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já, per januari 2022: Emile Roemer!   

 

Toen ik antwoordde dat die datum niet correct was, 

was ik meteen weer gouverneur af;  

en noemde ze namen als  

voormalige gedeputeerde Bert Kersten; 

ene Robert Bouten van het CDA; 

zelfs Ron DeSantis, inderdaad gouverneur maar dan van Florida, 

Arno Brok (CdK van Friesland); 

Jos Lantmeeters, dat klopt: hij is gouverneur van Limburg maar dan bij de buren; 

en vervolgens Jos van Rey, wethouder van Roermond… 

 

Ten einde raad heb ik de digitale dame maar een andere vraag gesteld.  

Of ze Universiteit Maastricht kende? 

En toen bleek ze opeens opvallend accuraat. Samengevat luidde het perfecte antwoord: 

 

 een prestigieuze, jonge, zeer internationale universiteit;  

 mét een sterke focus op probleemgestuurd leren en multidisciplinair onderzoek;  

 dat consequent hóóg genoteerd staat in wereldwijde ranglijsten… 

 

Beste mensen, 

 

Het is dit Limburgs - én mag ik zeggen: Europees - kroonjuweel dat ons hier vanavond 

samenbracht. 

 

U die financieel bijdroeg; waarmee u meer onderzoek mogelijk maakt; maar ook 

jongeren kansen laat grijpen die anders aan hun neus voorbij waren gegaan. Veel dank 

daarvoor. 

 

U die ook andere onderwijsinstellingen vertegenwoordigt. En of dit nu ook WO, of HBO, 

of MBO is; grote dank dat u de samenwerking zoekt. We hebben immers niet alleen de 

juiste goed werkende hoofden nodig; maar nog meer de juiste goed werkende handen.  

 

En natuurlijk de jonge, internationale wetenschappers die straks het woord krijgen. Dank 

dat jullie juist voor Universiteit Maastricht kozen om jullie te ontplooien; en wie weet ons 

ook niet meer verlaten.  
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Dank dus aan een iedereen die maakt dat Limburg niet alleen slim is, maar ook slim 

blijft. 

 

Ik wens ons samen een goede, gezellige én inspirerende avond. 

 

 

 


